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      Protokoll Kommunala pensionärsrådet 
Måndag 25 november 2024, klockan 10.00 – 12.00 

Svenljungasalen Norr, Kommunhuset 

Närvarande 
Tjänstepersoner:  
Anna Fallesen, verksamhetschef 
Liselott Johansson, sekreterare 
Fredrik Ekberg, verksamhetschef 
Fredrik Wahlberg, vd Svenbo och Svenljunga verksamhetslokaler 
Caroline Thuresson, projektledare inför nya socialtjänstlagen 
 
För socialnämnden:  
Kjell Persson (M), ordförande 
 
För PRO:  
Christer Davidsson 
Monika Glans 
Roland Lindberg 
Svea Larsson Mossberg 
Elisabeth Rosander 
 
För SPF:  
Christina Lundin 
Kerstin Johansson 
Åsa Hallberger 
Roger Karlsson 
Elisabeth Larsson 
Christina Axelsson 
 
 

§ 1 Val av justerande och tid för justering 
Kerstin Johansson utses att justera dagens protokoll. 

§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Dagordningen godkänns. 

§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll 
Fråga om de nya mötespunkterna och besöksstatistik: Ja, det är stor uppslutning och även 
Hammarlinds har ökad besöksstatistik. Tre nya träffpunkter öppnar efter nyår. Charlotta Hamnell 
bjuds in till nästa möte i rådet för mer information. 

Responsen från sommaren 2024:  Har varit en svår sommar gällande rekrytering. Extra 
delegeringsutbildning var nödvändig att genomföras under sommaren och bristen på vikarier är 
kännbar.  
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Statistik av insatsregistreringen: Vissa inkörningsproblem finns i vissa delar fortfarande. Systemet 
ger möjlighet att i det dagliga planeringsarbetet, följa behoven och planera efter det.  

Förbättringsarbetet på Lysjölid: Arbetet går åt rätt håll med små förbättringar. 

Kostchefen Poa bjuds in till kommande möte i rådet för frågor kring kosten på framförallt 
Klockaregården. 

§ 4 Brukarenkäten 2024 hemtjänst och särskilt boende 
Anna Fallesen presenterar årets resultat av undersökningen. Jämförelsetal med 2023 visas. Årets 
resultat är bättre än tidigare år. 

§ 5 Information om nya socialtjänstlagen 
Caroline Thuresson beskriver sitt uppdrag som är att förbereda kommunen inför nya 
socialtjänstlagen som ska träda i kraft den 1 juli 2025. 
Förändringarna innebär främst att kommunerna ska arbeta bättre förebyggande, med förbättrad 
tillgänglighet, ökad jämställdhet, arbeta kunskapsbaserat samt ge vissa insatser utan 
behovsprövning. 
Organisationsbilden delges rådet. 

§ 6 Frågor från pensionärsorganisationerna till förvaltning och 
nämnd  

Vilken typ av bostadshus ska byggas på Dalsåkersgatan? 
Fredrik Wahlberg vd från Svenbo, informerar att Svenbo ska byggas två hus på Dalsåkersgatan. 
Första huset kommer att ha 16 lägenheter. Anbud är ute just nu och går in i slutfasen med 
möjlighet att ett färdigt hus finns sommaren 2026. Så fort ett formellt beslut är fattat kommer 
det vara möjligt för allmänheten att anmäla intresse. 

Vad är mer planerat i byggnation och vad finns för vision för framtiden? 
I närtid är det de två husen som beskrivs ovan som är aktuella för Svenbo. En möjlig tomt finns 
även i Sexdrega för byggnation av 10–12 lägenheter. Tomt finns för radhus på 
Karolinelundsområdet men inget är detaljplanerat. 
Fredrik Ekberg från Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar om vad kommunen arbetar med 
gällande detaljplaner som gör det möjligt för Svenbo och andra fastighetsbolag att bygga. 
Hammarlinds väg och Lokstallarna är redan planlagda och möjliga för byggnation av 
lägenhetshus. Projektering pågår. 
Ätrastrand (Skanska området) kan planläggas och förhandling pågår om att köpa tomten Kinds 
järn men är inte klart i dagsläget. Dessa tomter är i så fall också tänkta för lägenheter. 
Visebergsområdet har en detaljplan på gång med blandat bostadsbestånd om 50–100 bostäder. 
Sågviken i Hillared ska kostnadsberäknas före upprättande av en eventuell detaljplan. 
Klockaregårdens och Strömgatans detaljplan är klar men det finns i dagsläget inget aktuellt 
företag som ska bygga. 
Nästa område aktuellt för detaljplanering är tomter vid Herrekvarnsvägen-Månstadsvägen. Mark 
söks i Sexdrega för eventuell planering.  

Vad kostar det att bygga nytt per m2? 

Varierande var det byggs, men kostar cirka 40 000 kronor per m2. 
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Varför gjordes tidigare trygghetsboende om till BGT boenden? 
Anna Fallesen beskriver bakgrund och vad syftet var med förändring. Det pågår nu ett arbete 
med att se över en möjlig förändring igen på ett sätt som ska göra det bättre för brukarna som 
bor i lägenheterna. 

Önskemål lyfts igen från rådet att det ska byggas så att äldre får en möjlighet till gemenskap för 
att minska ofrivillig ensamhet.  
Fredrik Wahlberg tar emot synpunkten och tar med den i framtida planering av byggnationer. 
Byggnationen på Dalsåkersgatan är inte planerad med gemensamhetsutrymme. 

80 år och äldre kommer att öka, har kommunen framförhållning för det? 
Ett förslag till byggnation av ett nytt vård- och omsorgsboende är på väg upp till 
Kommunfullmäktigen för beslut men mest troligt kommer ärendet att återremitteras för 
ytterligare utredning och framtagande av bredare underlag.  Anledningen till att förslaget innebär 
en centralisering av alla vård- och omsorgsboende är för att säkra framtida 
kompetensförsörjning. Boende och arbetsmiljön behöver förbättras på alla nuvarande vård- och 
omsorgboenden. 

Om man bygger ett centralt vård- och omsorgsboende, vad blir det då med befintliga 
boendena? 
Dessa föreslås byggas om till lägenheter för äldre och där då möjlighet till 
gemensamhetsutrymmen finns. 

Hur ska vi få mer personal till omsorgerna och få befintlig personal att stanna kvar? 
Förvaltningen deltar på yrkesmässor, tar emot studenter med mera för att locka ny personal att 
arbeta i Svenljunga. Arbetet med differentierade arbetsuppgifter pågår också. Det vill säga 
målinriktat arbete med personer som står utanför arbetsmarknaden för att få in dem i 
verksamheten till att utföra serviceinsatser. Projekt Vilja pågår och alla nu anställda går igenom 
detta. Syftet är att personalens sjuktal ska minska och att varje personal ska hitta sin rätta plats i 
verksamheterna. Övergång till fasta grundschema har gjort att flera förbättringar skett. 
Kvaliteten har ökat, det ges tid för kontaktpersonens arbete, sjuktalen sjunker mm. 

Önskemål finns att det ordnas ett möte med frivilliga och volontärer. 
Charlotta Hamnell har inventerat och planerar att bjuda i till en träff i januari 2025. 

Ska fixartjänst läggas ner? 
Enligt information från arbetsmarknadsenheten är den redan avslutad på grund av det inte finns 
personer kvar i gruppen som kan utföra uppgifterna. 

Enligt socialförsäkringsministern ska pengar tillföras kommuner och regioner mellan 2025–
2027 för kunskap och förbättringsarbete, äldre på särskilt boende ska få en fast 
omsorgskontakt, reformen ska vara på plats 2026. Hur går det med detta? 

Klart i Norra och centrala delarna och södra delen är på gång. 

Nya socialtjänstlagen är i fas när det gäller individ och familjeomsorgen enligt artikel i 
tidningen. Hur ser det ut i vård och omsorg med framförhållningen när det gäller nya 
socialtjänstlagen? 
Förberedelserna pågår. 

§ 7 Utredning behov av särskilt boende och framtidens 
äldreomsorg 
Har beskrivits i § 6. 
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§ 8 Annat aktuellt från förvaltningen 
Hantering av inkomna synpunkter. Svar gällande kosten har delgetts synpunktslämnaren samt 
rådet och övriga svar håller på att tas fram av förvaltningen för att därefter förmedlas vidare. 

§ 9 Mötesdatum 2025 
17 februari   

19 maj   

15 september   

24 november   

§ 10 Nästa sammanträde 
17 februari 2025 klockan 10.00-12.00 

 

Liselott Johansson 
Sekreterare 
 

Justeras: 
 

 

Kjell Persson   Kerstin Johansson 
Ordförande    Pensionärsrådet 
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Undertecknare

KERSTIN IRENE JOHANSSON
qUEiFtKYo5bdvxoO/SwKpQ 2024-11-25 13:23:57Z

KJELL PERSSON
Ordförande
qwzmaSn9mnKx30zcR+Ezbw 2024-11-25 14:26:38Z

ELINOR LISELOTT JOHANSSON
h1R/JGMEj+yMRX/JyZ9+Tw 2024-11-25 14:29:57Z
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      Protokoll Kommunala pensionärsrådet 
Måndag 25 november 2024, klockan 10.00 – 12.00 


Svenljungasalen Norr, Kommunhuset 


Närvarande 
Tjänstepersoner:  
Anna Fallesen, verksamhetschef 
Liselott Johansson, sekreterare 
Fredrik Ekberg, verksamhetschef 
Fredrik Wahlberg, vd Svenbo och Svenljunga verksamhetslokaler 
Caroline Thuresson, projektledare inför nya socialtjänstlagen 
 
För socialnämnden:  
Kjell Persson (M), ordförande 
 
För PRO:  
Christer Davidsson 
Monika Glans 
Roland Lindberg 
Svea Larsson Mossberg 
Elisabeth Rosander 
 
För SPF:  
Christina Lundin 
Kerstin Johansson 
Åsa Hallberger 
Roger Karlsson 
Elisabeth Larsson 
Christina Axelsson 
 
 


§ 1 Val av justerande och tid för justering 
Kerstin Johansson utses att justera dagens protokoll. 


§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Dagordningen godkänns. 


§ 3 Uppföljning av föregående mötesprotokoll 
Fråga om de nya mötespunkterna och besöksstatistik: Ja, det är stor uppslutning och även 
Hammarlinds har ökad besöksstatistik. Tre nya träffpunkter öppnar efter nyår. Charlotta Hamnell 
bjuds in till nästa möte i rådet för mer information. 


Responsen från sommaren 2024:  Har varit en svår sommar gällande rekrytering. Extra 
delegeringsutbildning var nödvändig att genomföras under sommaren och bristen på vikarier är 
kännbar.  
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Statistik av insatsregistreringen: Vissa inkörningsproblem finns i vissa delar fortfarande. Systemet 
ger möjlighet att i det dagliga planeringsarbetet, följa behoven och planera efter det.  


Förbättringsarbetet på Lysjölid: Arbetet går åt rätt håll med små förbättringar. 


Kostchefen Poa bjuds in till kommande möte i rådet för frågor kring kosten på framförallt 
Klockaregården. 


§ 4 Brukarenkäten 2024 hemtjänst och särskilt boende 
Anna Fallesen presenterar årets resultat av undersökningen. Jämförelsetal med 2023 visas. Årets 
resultat är bättre än tidigare år. 


§ 5 Information om nya socialtjänstlagen 
Caroline Thuresson beskriver sitt uppdrag som är att förbereda kommunen inför nya 
socialtjänstlagen som ska träda i kraft den 1 juli 2025. 
Förändringarna innebär främst att kommunerna ska arbeta bättre förebyggande, med förbättrad 
tillgänglighet, ökad jämställdhet, arbeta kunskapsbaserat samt ge vissa insatser utan 
behovsprövning. 
Organisationsbilden delges rådet. 


§ 6 Frågor från pensionärsorganisationerna till förvaltning och 
nämnd  


Vilken typ av bostadshus ska byggas på Dalsåkersgatan? 
Fredrik Wahlberg vd från Svenbo, informerar att Svenbo ska byggas två hus på Dalsåkersgatan. 
Första huset kommer att ha 16 lägenheter. Anbud är ute just nu och går in i slutfasen med 
möjlighet att ett färdigt hus finns sommaren 2026. Så fort ett formellt beslut är fattat kommer 
det vara möjligt för allmänheten att anmäla intresse. 


Vad är mer planerat i byggnation och vad finns för vision för framtiden? 
I närtid är det de två husen som beskrivs ovan som är aktuella för Svenbo. En möjlig tomt finns 
även i Sexdrega för byggnation av 10–12 lägenheter. Tomt finns för radhus på 
Karolinelundsområdet men inget är detaljplanerat. 
Fredrik Ekberg från Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar om vad kommunen arbetar med 
gällande detaljplaner som gör det möjligt för Svenbo och andra fastighetsbolag att bygga. 
Hammarlinds väg och Lokstallarna är redan planlagda och möjliga för byggnation av 
lägenhetshus. Projektering pågår. 
Ätrastrand (Skanska området) kan planläggas och förhandling pågår om att köpa tomten Kinds 
järn men är inte klart i dagsläget. Dessa tomter är i så fall också tänkta för lägenheter. 
Visebergsområdet har en detaljplan på gång med blandat bostadsbestånd om 50–100 bostäder. 
Sågviken i Hillared ska kostnadsberäknas före upprättande av en eventuell detaljplan. 
Klockaregårdens och Strömgatans detaljplan är klar men det finns i dagsläget inget aktuellt 
företag som ska bygga. 
Nästa område aktuellt för detaljplanering är tomter vid Herrekvarnsvägen-Månstadsvägen. Mark 
söks i Sexdrega för eventuell planering.  


Vad kostar det att bygga nytt per m2? 


Varierande var det byggs, men kostar cirka 40 000 kronor per m2. 
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Varför gjordes tidigare trygghetsboende om till BGT boenden? 
Anna Fallesen beskriver bakgrund och vad syftet var med förändring. Det pågår nu ett arbete 
med att se över en möjlig förändring igen på ett sätt som ska göra det bättre för brukarna som 
bor i lägenheterna. 


Önskemål lyfts igen från rådet att det ska byggas så att äldre får en möjlighet till gemenskap för 
att minska ofrivillig ensamhet.  
Fredrik Wahlberg tar emot synpunkten och tar med den i framtida planering av byggnationer. 
Byggnationen på Dalsåkersgatan är inte planerad med gemensamhetsutrymme. 


80 år och äldre kommer att öka, har kommunen framförhållning för det? 
Ett förslag till byggnation av ett nytt vård- och omsorgsboende är på väg upp till 
Kommunfullmäktigen för beslut men mest troligt kommer ärendet att återremitteras för 
ytterligare utredning och framtagande av bredare underlag.  Anledningen till att förslaget innebär 
en centralisering av alla vård- och omsorgsboende är för att säkra framtida 
kompetensförsörjning. Boende och arbetsmiljön behöver förbättras på alla nuvarande vård- och 
omsorgboenden. 


Om man bygger ett centralt vård- och omsorgsboende, vad blir det då med befintliga 
boendena? 
Dessa föreslås byggas om till lägenheter för äldre och där då möjlighet till 
gemensamhetsutrymmen finns. 


Hur ska vi få mer personal till omsorgerna och få befintlig personal att stanna kvar? 
Förvaltningen deltar på yrkesmässor, tar emot studenter med mera för att locka ny personal att 
arbeta i Svenljunga. Arbetet med differentierade arbetsuppgifter pågår också. Det vill säga 
målinriktat arbete med personer som står utanför arbetsmarknaden för att få in dem i 
verksamheten till att utföra serviceinsatser. Projekt Vilja pågår och alla nu anställda går igenom 
detta. Syftet är att personalens sjuktal ska minska och att varje personal ska hitta sin rätta plats i 
verksamheterna. Övergång till fasta grundschema har gjort att flera förbättringar skett. 
Kvaliteten har ökat, det ges tid för kontaktpersonens arbete, sjuktalen sjunker mm. 


Önskemål finns att det ordnas ett möte med frivilliga och volontärer. 
Charlotta Hamnell har inventerat och planerar att bjuda i till en träff i januari 2025. 


Ska fixartjänst läggas ner? 
Enligt information från arbetsmarknadsenheten är den redan avslutad på grund av det inte finns 
personer kvar i gruppen som kan utföra uppgifterna. 


Enligt socialförsäkringsministern ska pengar tillföras kommuner och regioner mellan 2025–
2027 för kunskap och förbättringsarbete, äldre på särskilt boende ska få en fast 
omsorgskontakt, reformen ska vara på plats 2026. Hur går det med detta? 


Klart i Norra och centrala delarna och södra delen är på gång. 


Nya socialtjänstlagen är i fas när det gäller individ och familjeomsorgen enligt artikel i 
tidningen. Hur ser det ut i vård och omsorg med framförhållningen när det gäller nya 
socialtjänstlagen? 
Förberedelserna pågår. 


§ 7 Utredning behov av särskilt boende och framtidens 
äldreomsorg 
Har beskrivits i § 6. 
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§ 8 Annat aktuellt från förvaltningen 
Hantering av inkomna synpunkter. Svar gällande kosten har delgetts synpunktslämnaren samt 
rådet och övriga svar håller på att tas fram av förvaltningen för att därefter förmedlas vidare. 


§ 9 Mötesdatum 2025 
17 februari   


19 maj   


15 september   


24 november   


§ 10 Nästa sammanträde 
17 februari 2025 klockan 10.00-12.00 


 


Liselott Johansson 
Sekreterare 
 


Justeras: 
 


 


Kjell Persson   Kerstin Johansson 
Ordförande    Pensionärsrådet 
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